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Verslag van de vergadering Adviesraad voor Sport van 22 november 2023 

 

Aanwezig: Ron Jansen (voorzitter), Elvira Stinissen, Rob van Bokhoven, Wimar Bolhuis, Monique 

van der Bijl, Troy Douglas, Ronald de Jong, Edwin Lokkerbol, Rachid Najib, Chavelli 

Stolk en Karen Huizer (secretaris). 
Leimonias: Martin Bruinsma, Monique Kootker, Michiel de Rijk en Angeline de Laat 
(agendapunt 2) 

Verhinderd: Bart Volkerijk, Joris Hoeboer, Nynke Lely-Straatsma en Birgül Özmen. 
 

 
1. Opening en Mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. Speciaal welkom aan het bestuur van 
Leimonias waar wij te gast zijn voor deze vergadering. 
 
De voorzitter geeft een toelichting over de rol van de Adviesraad voor Sport die gevraagd en 
ongevraagd advies geeft aan de wethouder op het gebied van sport en bewegen zowel georganiseerd 
als ongeorganiseerd. De leden brengen allen een expertisegebied mee en worden benoemd voor vier 
jaar, maximaal 2 termijnen. Alle aanwezigen stellen zich voor. 

 
2. Introductie Leimonias 
Namens Leimonias gaat voorzitter Martin Bruinsma in op de geschiedenis van de vereniging. De 
vereniging is opgericht in 1888 en is nu dus 135 jaar oud en daarmee de oudste tennisvereniging van 
Den Haag. Een toelichting wordt gegeven op de verschillende locaties waar de vereniging door de jaren 
heen is gehuisvest geweest. De huidige locatie is net voor de tweede wereldoorlog betrokken en het 
clubhuis en het paviljoen waren toen ook al aanwezig. Het is een mooie locatie gelegen in de stad. De 
vereniging is altijd actief geweest met toptennis, naast de recreatieve sport. Er wordt veel aandacht 
besteed aan de ontwikkeling van talenten waarbij wordt samengewerkt met twee tennisscholen. 
Leimonias is altijd internationaal actief geweest en regelmatig worden internationale toppers naar het 
sportpark gehaald bij de internationale toernooien op de accommodatie. 
 
De vereniging heeft nu zo’n 1400 leden waarvan ongeveer 400 jeugdleden. In de coronaperiode is de 
vereniging flink gegroeid van 1000 naar 1400 leden omdat buitensport één van de weinige sporten was 
die in die periode mogelijk waren. Er zijn ongeveer 100 vrijwilligers actief. Door de taken klein te houden 
of alleen op ad hoc basis lukt het goed om voldoende vrijwilligers te hebben. Jaarlijks vindt er ook een 
gouden duim uitreiking plaats om de vrijwilligers te bedanken. Het bestuur kan zich richten op het 
besturen van de vereniging doordat Leimonias een parkmanager heeft die 20 uur aanwezig is voor 
allerhanden klussen. 
 
Gevraagd naar de uitdagingen voor de vereniging geeft het bestuur aan dat deze met name liggen in de 
verduurzaming van de accommodatie en de verkeersinfrastructuur en veiligheid parkbreed. Samen met 
de andere partijen op het park, KZ, de padel en Max (fitness) wordt samengewerkt aan de verbetering 
van verkeersstromen, maar kosten hiervoor zijn hoog en het is moeilijk om iedereen op één lijn te 
krijgen. De omwonenden worden ook betrokken bij de ontwikkelingen. Door de ontwikkelingen 
parkbreed ontstaat wel meer samenwerking, maar er is geen intentie om een omni-vereniging te 
worden. Leimonias verwacht vanuit de gemeente hulp bij de parkbrede ontwikkelingen. De adviesraad 
wijst op het aandachtspunt dat bij sportparken vooral gedacht wordt aan de sportvelden zelf maar 
minder aan de randvoorwaarden zoals parkeren, mede door verschillende verantwoordelijke diensten 
binnen de gemeente. De adviesraad geeft aan graag op de hoogte gehouden te worden van dit proces.  
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Qua verduurzaming zijn er al diverse zaken geregeld zoals led verlichting gekoppeld aan 
baanreserveringssysteem. Leimonias staat aan de vooravond van een grootschalige renovatie van de 
gravelbanen en het paviljoen welke verduurzaamd zal worden. Dit kan niet zonder de steun van de 
gemeente middels de IAS en BOSA subsidies. De adviesraad wijst op gelijksoortige verduurzamings-
activiteiten bij andere verenigingen waaruit mogelijk lering getrokken kan worden. Leimonias heeft 
hierover nog geen contact gehad met andere verenigingen, er is wel goede afstemming met de 
gemeente op dit gebied. De adviesraad geeft aan dat het maatschappelijke belang een belangrijke 
factor is bij de gemeente. Leimonias is zich bewust van hun maatschappelijke rol en organiseert daarom 
ook activiteiten voor o.a. Oekraïners en senioren. 
 
Het vinden van sponsoring is ook een uitdaging. De inkomsten van de vereniging komen nu met name 
uit de verhuur van de banen aan de tennisscholen, de contributie en in beperkte mate uit de horeca. 
 
De voorzitter dankt het bestuur van Leimonias voor hun presentatie en gastvrijheid. 
 
3. Bespreken gemeentelijke begroting 2024 
Wimar geeft een toelichting op zijn analyse van de programmabegroting 2024-2027. Positief is dat er op 
verschillende plekken in de begroting meer geld beschikbaar is voor sport(accommodaties). Echter de 
totale begroting is minder dan in 2023 en het is onduidelijk wat de oorzaak hiervan is. Zorgen zijn er 
over het terugvallen van het budget in 2027 en het teruglopen van de reserves in komende jaren. De 
vraag is wat dit betekent voor de lange termijn. De begroting lijkt hiermee niet aan te sluiten op de 
ambities van de gemeente. Zo is in de begroting de ambitie om de omvang van de accommodaties mee 
te laten groeien met de groei van het aantal inwoners niet terug te zien. 
De adviesraad zet vraagtekens bij de ambitie met betrekking tot de vitaliteit van verenigingen waarbij 
jaarlijks ruim een kwart kwetsbaar zal blijven, ondanks de financiële middelen die ter beschikking 
worden gesteld voor verenigingsondersteuning. 
 
De secretaris zal checken of het nog mogelijk is om nog technische vragen met betrekking tot de 
begroting in te dienen. Tevens zal een concept reactie opgesteld worden welke gedeeld zal worden met 
Wimar, Monique en bestuur voor feedback. 
 
4. Verslag / voortgang 
4a.  Het verslag van de adviesraadvergadering van 9 oktober 2023 wordt zonder opmerkingen 
vastgesteld. 
4b. i. Rachid en Karen lichten de voucher regeling voor het waarderen van vrijwilligers waarover zij 
met de gemeente afstemming hebben gehad, toe. De werkgroep heeft geadviseerd om een combinatie 
te maken van de voorgestelde mogelijkheden. De gemeente heeft de voucherregeling inmiddels 
gecommuniceerd met de verenigingen. 
4b.ii. De voorzitter geeft een toelichting op de afstemming die de werkgroep ‘versterken Haagse 
sportaanbieders’ heeft gehad met de gemeente over een nieuwe subsidie regeling voor de inzet van 
professionals. Geadviseerd is om de aanvraag hiervoor zo simpel mogelijk te houden en ook de 
sportconsulenten de verenigingen hierbij te laten helpen. Belangrijk aandachtspunt is dat de subsidie 
terecht moet komen bij de verenigingen die dit nodig hebben. De gemeente zit nog in de conceptfase 
voor deze regeling en behoeft nog verdere uitwerking. Bedoeling is dat deze regeling in 2024 ingevoerd 
zal worden. Monique geeft tip om te kijken hoe dit bij nieuwe cultuurvisie is ingericht. 
4b.iii. Ronald geeft een toelichting op het hoe en waarom van de heisessie op 8 december. Doel is om 
met elkaar te discussiëren over waar de Adviesraad van Sport van is (domein sport en bewegen) en 
hoe werken wij als adviesraad en hoe kunnen we dit zo organiseren met de verschillende expertises dat 
ieder in zijn kracht staat en we goed voorbereid aan tafel zitten bij vergaderingen. De secretaris licht toe 
dat de leden huiswerk krijgen voorafgaand aan de heisessie. 
4c. De voortgangslijst van het dagelijks bestuur wordt toegelicht door de secretaris waarbij de 
wijzigingen in blauw zijn aangegeven. Speciale aandacht wordt gevraagd voor de vraag vanuit de 
gemeente met betrekking tot een gevraagd advies over topsport. De specifieke adviesvraag moet nog 
vastgesteld worden door de gemeente. Verder wordt uitgelicht dat de netwerkbijeenkomst in 2024 
gezamenlijk zal worden georganiseerd met de gemeente én WSDH.  
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Edwin geeft een terugkoppeling van zijn bijeenkomsten met betrekking tot de ruimtelijke ordening. 
Opvallend is dat er niet echt creatief gedacht wordt over bewegen in de openbare ruimte en optimaal 
(multifunctioneel) ruimtegebruik. 
 
5. Vaststellen vergaderdata 1e helft 2024 
De voorzitter vraagt iedereen om te laten weten of de voorgestelde data passen. De secretaris zal 
daartoe ook de data in de outlook-agenda’s zetten met het verzoek daarop te reageren. 
 
6. Rondvraag 
De voorzitter geeft aan dat dit de laatste reguliere vergadering van 2023 is geweest. Op 8 december zal 
de heisessie nog plaatsvinden en op 18 december het Sportgala. 
Wimar geeft aan dat hij wegens andere verplichtingen eerder weg zal gaan bij de heisessie. 
Rob mist bij de gemeente ruimtelijke ordening als pijler voor het programma Sport. Uit de begroting blijkt 
dat de gemeente steeds dezelfde vier pijlers hanteert, terwijl met alle gebiedsontwikkelingen en 
verdichtingen in de stad ruimtelijke ordening nu urgentie heeft. Wimar geeft aan dat TNO een gesprek 
over dit thema zou kunnen faciliteren. 
Rachid meldt dat hij in oktober bij een netwerkbijeenkomst van vechtsport is geweest. De gemeente zal 
nog contact opnemen met de secretaris voor een vervolgactie. Daarnaast za; op 23 december een 
vechtsportdag op de Sportcampus georganiseerd worden waarvoor Rachid een oproep doet om te 
komen. 
Edwin pleit om kritisch te zijn over wat de gemeente aan adviezen aan de Adviesraad voor Sport vraagt. 
Deze uitvraag zou explicieter moeten zijn zodat duidelijk is waar het advies van de adviesraad op 
gefocust moet zijn. 
De voorzitter meldt dat hij afgelopen maandag bij een bijeenkomst op Papendal is geweest over het 
thema polarisatie. Een onderwerp waar de adviesraad mogelijk ook iets mee zou moeten doen. 
Afgesproken wordt om dit mee te nemen op de heisessie.   
 
7. Sluiting 
De voorzitter dankt iedereen voor hun aanwezigheid en sluit de vergadering om 21.34 uur. 


